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Z Á P I S 

z 2. mimořádného zasedání Zastupitelstva hlavního města Prahy,   

které se konalo dne 11. června 2020 

od 8.30 hodin ve velké zasedací síni Nové radnice  

  

 Dle prezence bylo přítomno: 

    64 členů Zastupitelstva hl. m. Prahy (z toho 3 poslanci PS         

         PČR) 

    18 zástupců městských částí hl. m. Prahy 

        Ing. Zdena Javornická – pověřená řízením MHMP 

     2 zástupci ředitelky MHMP 

                               9 ředitelů a zástupců odborů MHMP  

                                                    8 ředitelů organizací 

                 4 poslanci PS PČR (z toho současně i 3 členové ZHMP) 

                   

CELKEM přítomných: 103 osob 

 

 

OMLUVENI: 

 

RNDr. Marcela Plesníková  

 

 

Bc. Aneta Heidlová – od 10 do 12 hodin 

 

 

RNDr. Jana Plamínková – od 12,30 do 17,30 

hodin 

 

 

Ing. Ondřej Prokop – od 11 do cca 12,30 hodin 

 

 

Mgr. Karel Hanzlík – od 13 do 17 hodin 

 

 

Jiří Zajac – od 12 do 15 hodin 

 

 

MUDr. Tomáš Kaštovský – od 15 do 17 hodin 

 

 

Ing. Martin Sedeke – od 12,45 do 16 hodin 
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2. mimořádné zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy zahájil primátor hl. m. Prahy v 8,40 

hodin.   

 

  Podle prezence byla na zasedání přítomna nadpoloviční většina členů ZHMP a bylo tedy 

schopno se usnášet. 

        Primátor hl. m. Prahy konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v souladu 

s ustanovením § 60 odst. 2 zákona č. 131/2000 Sb. o hlavním městě Praze, ve znění 

pozdějších předpisů (dále jen „zákon“), a to na základě požadavku 26 členů Zastupitelstva hl. 

m. Prahy, byli na něj pozváni všichni členové ZHMP a připomněl, především občanům hl. m. 

Prahy a dalším zúčastněným, že se průběh tohoto jednání opět přenáší na internetové stránky 

www.praha.eu. 

 

K tomuto zasedání zastupitelstva byla přijata opatření, která odpovídala vydané informaci 

Ministerstva vnitra ČR ke konání zastupitelstev obcí podle právního stavu ke dni 8. 6. 2020 a 

mimořádnému opatření Ministerstva zdravotnictví ze dne 19. 5. 2020. 

Hlavní město Praha umožnilo starostům městských částí, ředitelům odborů MHMP a 

ředitelům organizací sledování jednání tohoto zastupitelstva prostřednictvím videokonference 

nebo online přenosu. Aktivní zapojení do tohoto jednání bylo pro starosty, ředitele odborů a 

organizací možné formou videokonference nebo telefonicky. Byly jim zaslány podrobné 

informace, jak se v průběhu celého jednání mohli v případě zájmu aktivně účastnit. 

Veřejnosti byl umožněn zvláštní vstup do jednacího sálu, který vedl do prostoru jim vždy 

vyhrazenému. Pro média a novináře, kteří se osobně účastnili našeho jednání, byla vyhrazena 

místnost č. 135, kde mohli sledovat jednání online.   

   
          Ověřením zápisu byli pověřeni Petr Zeman a Ing. Ivan Pilný. 

 

Hlasování o členech návrhového výboru:                                                                                              

předseda: prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr. MSc. 

členové:   Mgr. Martin Benda  

                Ondřej Kallasch 

                Ing. Lubomír Brož 

                Mgr. Zdeněk Zajíček 

 

tajemník: JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. – ředitel odboru LEG MHMP 

PRO:  54   PROTI:  0 ZDR.  0 

Bylo přijato. 

 

Návrhový výbor byl schválen v navrženém složení. 

 

         Předsedající primátor hl. m. Prahy k problematice stanovení programu jednání 

Zastupitelstva uvedl, že skutečnost, že žádost jedné třetiny všech členů Zastupitelstva na 

svolání Zastupitelstva musí podle Zákona o hlavním městě Praze obsahovat předmět 

jednání, je právně chápána jako věcné zdůvodnění takovéto žádosti, resp. jako podnět pro 

Radu HMP, který Rada při stanovení programu jednání Zastupitelstva může, ale nemusí, 

vzít v potaz. Také ustanovení zákona týkající se svolání Zastupitelstva na základě žádosti 

zastupitelů a ustanovení o stanovení návrhu programu jsou v zákoně jasně oddělena.  

 

http://www.praha.eu/
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            Primátor hl. m. Prahy dále uvedl, že znění platné zákonné úpravy řešící stanovení 

návrhu programu zasedání Zastupitelstva nerozlišuje, zda se jedná o běžné svolání 

Zastupitelstva primátorem v rámci jeho kompetencí, kdy zasedání svolává dle potřeby, či zda 

se jedná o svolání Zastupitelstva primátorem na základě žádosti nejméně jedné třetiny všech 

jeho členů. Návrh programu ve všech případech stanoví a Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke 

schválení předkládá Rada HMP. Není přitom vázána předmětem jednání uvedeným v žádosti 

o svolání Zastupitelstva. Pro úplné vysvětlení této problematiky primátor hl. m. Prahy uvedl, 

že vše, co dosud k otázce návrhu programu zmínil, se samozřejmě nedotýkalo práva členů 

Zastupitelstva podávat v průběhu jednání vlastní návrhy na zařazení bodů do programu 

jednání Zastupitelstva.  

 

           Primátor hl. m. Prahy dále uvedl, že zákon v ustanovení § 64 odst. 2 zákona stanoví, že 

o návrhu bodů programu, které jsou předneseny v průběhu Zastupitelstva, rozhodne 

Zastupitelstvo, a to jako vždy - hlasováním. Sdělil, že Rada HMP pro toto 2. mimořádné 

jednání Zastupitelstva stanovila návrh programu na svém jednání v pondělí dne 1. června, 

když akceptovala body jednání, uvedené v žádosti o svolání tohoto Zastupitelstva s tím, že 

byl vypuštěn bod poř. č. 42 „K návrhu personálních změn ve výborech ZHMP“ a zároveň 

Rada HMP návrh programu rozšířila o bod poř. č. 2, tisk Z - 8413 „O dopadech koronavirové 

krize a vládních opatřeních na rozpočet hl. m. Prahy“. 

 

           Primátor hl. m. Prahy informoval, že Radou schválenou verzi návrhu programu pro 

toto 2. mimořádné ZHMP obdrželi členové ZHMP v pondělí 1. 6. 2020 e-mailem a byl 

rovněž zveřejněn na úřední desce a na internetových stránkách www. praha.eu.  

 

Procedurální návrh primátora hl. m. Prahy – nezařadit na program jednání pevné body 

programu podle části VIII. Jednacího řádu Zastupitelstva hlavního města Prahy (interpelace 

občanů a členů zastupitelstva hlavního města Prahy); s tím, že interpelace je možné podat 

písemně 

Pro: 56 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

V diskusi k návrhu programu jednání vystoupili tito občané HMP: Ing. Marta Pakostová, 

Mojmír Mikuláš, Vít Janoušek 

 

V diskusi k návrhu programu jednání vystoupili tito členové ZHMP: Prokop, Portlík 

 

Přestávka 10 minut  

 

Hlasování o návrhu člena ZHMP Prokopa (osvojil si návrh Ing. Marty Pakostové – občanky 

hl. m. Prahy) – zařadit bod „Územně plánovací dokumenty pro umístění Rohanského mostu“ 

jako 1. bod náměstka primátora Scheinherra 

PRO:  25 PROTI:  1 ZDR. 31 

Nebylo přijato. 

 

Hlasování o návrhu člena ZHMP Portlíka – přeřadit bod poř. č. 42 na poř. č. 4 s názvem 

„Smetanovo nábřeží“ a projednat ho za třemi tisky s tématem koronaviru 

PRO:  60 PROTI: 0 ZDR.  1 

Bylo přijato. 
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Hlasování o celém návrhu programu jednání 

PRO: 62 PROTI:  0 ZDR.  0 

Bylo přijato. 

 

S  programem jednání byl vysloven souhlas. 

 

 

Procedurální návrh náměstka primátora Vyhnánka na sloučení diskuse k bodům poř. č. 1 a 

poř. č. 2 

Pro: 62 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

V průběhu projednávání bodu převzal řízení schůze I. náměstek primátora Hlaváček. 

1 

 

náměstek primátora Vyhnánek 

 

Informace - ke zprávě o činnosti ekonomické skupiny COVID-19 

 

  

   TISK:        Z – 8336 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:    56      PROTI:  0      ZDRŽEL SE:  0 

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/1 

Materiály pod poř. č. 1 a 2 uvedl náměstek primátora Vyhnánek, který v rámci svého 

úvodního slova předložil komplexní nový návrh ve znění: 
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Pozměňovací návrh k Tisku Z-8336  

ke zprávě o činnosti ekonomické skupiny COVID-19,   

 

kterým se mění návrh usnesení ZHMP a zbylý obsah tisku, a to tak, že  

  

 

1) body II., III. a IV. návrhu usnesení se bez náhrady vypouští,  

2) příloha č. 1 návrhu usnesení se nahrazuje přílohou č. 1 tohoto pozměňovacího 

návrhu, 3) důvodová zpráva se nahrazuje důvodovou zprávou v příloze tohoto 

pozměňovacího návrhu, a  

4) příloha č. 1 k důvodové zprávě se bez náhrady vypouští.  

  

 

Zdůvodnění:  

  

Materiál Z-8336 byl tvořen v kontextu legislativního procesu novely zákona č. 159/2020 Sb., 

o kompenzačním bonusu souvislosti s krizovými opatřeními v souvislosti s výskytem 

koronaviru SARS CoV-2. Vzhledem k tomu, že v mezidobí legislativní proces tohoto 

předpisu skončil a byl završen ve sbírce zákonů ČR, navrhuje se související body usnesení, 

důvodovou zprávu a přílohu č. 1 k důvodové zprávě aktualizovat tak, jak je uvedeno výše.   

  

Zároveň se číselně aktualizuje příloha č. 1 k návrhu usnesení (Zpráva o činnosti ekonomické 

skupiny COVID-19), a to ve světle aktuálních dat plnění příjmů a čerpání výdajů rozpočtu 

vlastního hl. m. Prahy na rok 2020.  

  

  

 

 

 

  

Předkládá: náměstek primátora hl. m. Prahy Pavel Vyhnánek, M.A.  

  

Příloha č. 1: Zpráva o činnosti ekonomické skupiny COVID-19  

Příloha č. 2: Důvodová zpráva  
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           Příloha č. 1 

 

Zpráva o činnosti ekonomické skupiny COVID-19 

duben – květen 2020  

 V průběhu měsíce dubna byla založena poradní ekonomická skupina hl. m. Prahy pro 

řešení ekonomických otázek v souvislosti s pandemií nového typu koronaviru. Skupina 

se sešla dosud pětkrát za účasti jejích členů Pavla Vyhnánka (Praha sobě), Petra Hlubučka, 

Jana Chabra, Jiřího Pospíšila (Spojené síly pro Prahu), Víta Šimrala (Piráti), Tomáše Portlíka, 

Zdeňka Zajíčka (ODS), Radomíra Nepila, Patrika Nachera (ANO 2011) a Zdeny Javornické 

(MHMP), přičemž jednání se zúčastnila i řada hostů z úřadu a politické reprezentace MHMP, 

Institutu plánování a rozvoje hl. m. Prahy, zástupců MČ Praha 1 a městských společností, 

například Prague City Tourism, a.s.  

Na svá pravidelná zasedání skupina zve také zástupce komor, svazů a asociací 

zastupujících zájmy podnikatelů a poskytovatelů služeb a diskutuje s nimi problémy a možná 

řešení. Jednání se tak zúčastnili například zástupci Asociace hotelů a restaurací či Svazu 

obchodu a cestovního ruchu, se kterými byla konzultována zejména dále zmíněná opatření v 

oblasti cestovního ruchu. Schůzí se pravidelně účastní i zástupci Hospodářské komory Prahy 

1 a Hospodářské komory ČR, přičemž výsledkem vzájemné spolupráce je například projekt 

informačního servisu pro podnikatele, živnostníky a firmy podnikající v hl. m. Praze (viz bod 

VII. Přehled opatření).  

V nadcházejících týdnech bude ekonomická skupina jednat o dalších krocích potřebných k  

restartu pražské ekonomiky, připraví návrh na snížení běžných výdajů města a bude i nadále 

pokračovat v monitorování situace s přihlédnutím k aktivitám státu a zvažovat další 

možné kroky.  

Všechna rozhodnutí skupiny byla činěna konsenzuálně.   

  

Níže je uveden souhrn kroků, které byly v posledních několika týdnech učiněny a které 

jsou výsledkem jednání této skupiny:  

  

 

  

Popis výchozí situace  

Analýza dopadů na podnikatelský sektor   

  
Ekonomická skupina si nechala zpracovat analýzu od společnosti PwC s názvem Podpora 

malých a středních podnikatelů v hlavním městě Praze – Analýza důležitosti malých a 

středních podnikatelů a dopady krize spojené s COVID-19, která byla dokončena ke konci 

dubna 2020.   
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Dokument nejprve analyzuje celkový ekonomický přínos hl. m. Prahy (dále jen “HMP”) ve 

srovnání s ostatními kraji České republiky a následně se přímo zaměřuje na malé a střední 

podniky (dále jen “MSP”) a jejich důležitost jak pro pražskou tak i českou ekonomiku. Z 

analýzy dle předpokladů vyplývá, že HMP je pro národní ekonomiku zásadně důležitou 

součástí. HMP se jednak podílí na národním HDP 25,8 %, zároveň je zde vytvořen téměř 

milion pracovních míst, z nichž mnohá jsou obsazena zaměstnanci, kteří do HMP dojíždí z 

jiných částí ČR. Ekonomický výkon HMP tak má dopad i na statisíce obyvatel žijících mimo 

území HMP. I parametry spojené s malými a středními podniky (dále MSP) jsou v případě 

HMP výrazně nadproporční. Jak vyplývá z analýzy, produkce MSP se sídlem v HMP tvoří 

přes 21 % celkové produkce ČR.   

  

Samotný dopad krize COVID-19 na HMP pak analýza označuje za výjimečný, jelikož 

ekonomika HMP je z velké míry tvořena sektorem služeb, který byl dramaticky postižen. 

Zvláště v některých odvětvích (jako např. ubytování, kultura, cestovní ruch) to znamená ve 

svém důsledku téměř úplné zastavení tržeb. Nutno dodat že MSP jsou těmito okolnostmi 

ohroženy více než velké podniky a vzhledem k tomu, jakou část ekonomiky pražské MSP 

tvoří, je třeba důkladně zvažovat jejich situaci v každém odvětví zvlášť.   

  

Co se týče makroekonomických důsledků tak z provedené ekonomické analýzy vyplývá, že 

odhadovaný rozsah dopadů na produkci MSP se sídlem v HMP napříč ekonomickými 

sektory se bude v následujících 12 měsících pohybovat v řádu 400-560 miliard korun, 

nehledě na zvolený scénář vývoje. Je nutné poznamenat, že se jedná o velmi hrubý odhad. 

Uvažovaná pomoc pro MSP se sídlem v HMP ze strany vlády ČR by proto měla tuto 

skutečnost reflektovat a zohlednit také mimořádné postavení HMP, MSP se sídlem v HMP a 

jejich důležitost pro českou ekonomiku.  

  

Analýza dále hodnotí současnou podporu pražským MSP jako nedostatečnou. Implementace 

programu COVID Praha sice představuje dle analýzy cestu správným směrem, nicméně 

zdaleka nedosahuje potřebného objemu finančních prostředků. Za účelem efektivní pomoci 

pražským MSP je potřeba urgentní mobilizace dodatečného objemu pomoci z národních či 

jiných zdrojů. Konkrétně se pak v analýze doporučuje, aby příprava následujících forem 

pomoci probíhala v rámci dialogu mezi vrcholnými představiteli vlády ČR a HMP, aby se 

docílilo zvýšené koordinace v tomto úsilí. Výsledkem by také měl být ideální stav, kdy by se 

jednotlivé formy pomoci doplňovaly a nepřekrývaly.  

  

Kompletní materiál je přílohou č. 2 usnesení.  

  
Analýza dopadů na rozpočet HMP   

  

Podle dosavadních poznatků HMP lze hovořit o meziročním dopadu do hospodaření 

vlastního hl. m. Prahy v důsledku pandemie COVID-19 v řádu 12 mld. Kč (odhad k 

počátku června 2020), což představuje zhruba 15 % objemu schváleného rozpočtu výdajů.  

  

Detailní přehled dopadů na příjmy, resp. hospodaření HMP a příspěvkových organizací 

HMP (bez vlivu kap. II.) je prezentován v následující tabulce:  
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Propad v příjmech, resp. hospodaření HMP a příspěvkových organizací HMP  

Příjem/hospodářská oblast  
Finanční dopad  

(odhady)  
Poznámka  

příjmy HMP z rozpočtového určení daní 

(RUD)  
7 738 mil. Kč  

odhad na základě  

predikce MF ČR ze dne  

7. 5. 2020 *  

ostatní příjmy rozpočtu vlastního HMP 85 mil. Kč 

zejména sankční platby  

v oblasti dopravy aj. a daň z 

hazardu  

hospodaření příspěvkových organizací 

vlastního HMP  
789 mil. Kč 

dosavadní odhad na  

základě sběru dat **  

hospodářská činnost vlastního HMP  100 mil. Kč 

zejména zóny placeného 

stání, nerealizované  

zábory (např. filmařské, 

stavební), atd. **  

hospodaření systému PID  1 581 mil. Kč 
dosavadní odhad dle údajů 

ROPID  

ostatní běžné a kapitálové výdaje rozpočtu 

vlastního HMP  
968 mil. Kč 

dosavadní rozpočtová  

opatření vč. dotací MČ  

(dezinfekce, OOPP, ...)  

Celkem  11 261 mil. Kč   

     * dle MF ČR vč. dopadu kompenzačního bonusu, avšak bez vlivu loss carryback      

** neobsahuje data za MČ HMP  

  

Přehled opatření   

V rámci ekonomické skupiny byla projednána celá řada konkrétních opatření, která byla 

obratem realizována. Jedná se o následující1:  

  
Prominutí místního poplatku za užívání veřejného prostranství a odpuštění nájmů u restauračních 

předzahrádek  

Rozhodnutím odboru daní, poplatků a cen MHMP (DPC) byl za období od 14. 3. 2020 do 

konce tohoto roku plošně prominut místní poplatek za užívání veřejného prostranství na 

území hl. m. Prahy umístěním dočasných staveb a zařízení sloužících pro poskytování prodeje 

(zejména restauračních předzahrádek a trhů), jelikož podnikatelé využívající tyto formy 

                                                 
1 Pro lepší přehlednost a úplnost přehled zahrnuje i opatření realizovaná před oficiálním vznikem 

skupiny avšak projednaná mezi jejími budoucími členy.   
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záborů byli krizovou situací zvláště dotčeni. V návaznosti na nulovou výši místního poplatku 

zároveň došlo i k ekvivalentnímu snížení vybíraného nájemného u restauračních 

předzahrádek na pozemcích hlavního města Prahy ze strany odboru majetku MHMP (HOM) 

a Technické správy komunikací, a.s. (TSK), díky čemuž jsou nyní restaurační předzahrádky 

umístěny zdarma. Hlavní město tak tímto opatřením napomáhá provozovatelům restaurací a 

kaváren vyrovnat se s ekonomickými dopady současné krize v situaci, kdy jsou restaurační 

předzahrádky významnou možností jejich fungování.  

Dalším opatřením se zjednodušilo užívání veřejného prostranství před provozovnami, 

které v důsledku krizových a mimořádných opatření zůstávaly uzavřené. Podnikatelé tak měli 

po částečném uvolnění krizových a mimořádných opatření možnost před svou provozovnu 

umístit prodejní zařízení (stánek, stolek, prodejní nebo jiné zařízení), a tím alespoň částečně 

zmírnit dopady uzavření provozoven.  

Odpuštění místního poplatku rozpočtově dopadne na městské části, které jsou správci 

místního poplatku za užívání veřejného prostranství, a to v odhadované výši 100 milionů 

korun. Odpuštění nájemného za restaurační předzahrádky ze strany HOM a TSK se dotkne 

rozpočtu vlastního hl. m. Prahy rovněž zhruba částkou ve výši 100 milionů korun.  

  
Prominutí místního poplatku z pobytu  

Rozhodnutím odboru daní, poplatků a cen MHMP došlo k plošnému prominutí místního 

poplatku z pobytu všem hotelům na území hl. m. Prahy od 16. 3. 2020 do konce letošního 

roku. Současná krize na ubytovací sektor dopadla velmi tvrdě, tudíž se nejeví jako účelné 

zatěžovat jej v tomto období administrativou spojenou s výběrem místního poplatku. 

Vzhledem ke snaze HMP o obnovení cestovního ruchu je rovněž opodstatněné nezatěžovat 

cenu pobytů dalším odvodem. Po dobu omezení volného pohybu osob, stanoveným 

mimořádnými opatřeními Ministerstva zdravotnictví, ani zároveň nebyl dán jeden z účelů 

místního poplatku z pobytu, kterým je kompenzovat hlavnímu městu náklady, které jsou s 

turistickým ruchem spojeny. Dopad tohoto opatření na rozpočet vlastního hl. m. Prahy je 

odhadován na zhruba 200 milionů korun.   

Odbor DPC MHMP zároveň vydal v této věci metodický pokyn městským částem, které tak 

mohou z vlastního rozhodnutí obdobným způsobem odpustit místní poplatek z pobytu u 

ostatních druhů ubytování vyjma hotelů (penziony, kempy, atd.), kde mají výběr poplatku 

městské části ve své správě.  

  
Postup ve vztahu k nájemníkům městských nebytových prostor   

Rada hl. m. Praha na základě výstupů ekonomické skupiny schválila poskytování slev na 

nájemném v souladu s připravovaným vládním programem COVID NÁJEMNÉ pro nájemce 

nebytových prostor sloužících k podnikání, a to za předpokladu, že byla znemožněna nebo 

podstatně ztížena podnikatelská činnost. Kvalifikování nájemci prostorů budou podávat 

žádosti o poskytnutí slevy prostřednictvím webového formuláře, který bude umístěn na 

Realitním portále hl. m. Prahy (https://realitniportalpraha.cz/) a to nejpozději do 30. 6. 2020.  

Město svým nájemcům v městských prostorách rovněž neúčtuje úroky z prodlení za 

případné opožděné finanční plnění plateb nájemného.  
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Restart cestovního ruchu  

Dalším opatřením projednaným v rámci ekonomické skupiny, které má za cíl restart 

cestovního ruchu v Praze, je stěžejní program V PRAZE JAKO DOMA. Částka 121 milionů 

korun, která bude do programu převedena, bude sloužit k několika účelům. Zaprvé dojde k 

navýšení neinvestičního příspěvku příspěvkových organizaci HMP (např. Muzeum HMP, 

Galerie HMP). Zadruhé bude tuzemským turistům formou poukázek nabídnuta plná/částečná 

úhrada vstupného do vybraných pražských atraktivit. Cílem systému poukázek je podpořit 

turistický ruch v hlavním městě, zatraktivnit návštěvníkům pobyt a motivovat je strávit v 

Praze jednu či více nocí. Pro ty, kteří tuto nabídku využijí, bude vytvořen věrnostní program, 

nabízející např. 50% slevu na vstupné (případně další služby) pro jejich příští návštěvu. 

Následně pak bude HMP dle předaných podkladů od PCT a.s. navyšovat neinvestiční 

příspěvek příspěvkovým organizacím HMP podle počtu návštěvníků v rámci programu.  

  
Podpora kulturního průmyslu   

Z opatření pro oblast kulturního průmyslu projednala ekonomická skupina navýšení podpory 

celoroční činnosti kulturních subjektů částkou 50 milionů korun. Je nutné zdůraznit, že 

navýšení podpory je určeno pouze pro subjekty s podporou celoroční činnosti. Není určeno 

pro festivaly, jednorázové projekty, ani ostatní projekty do 99 tisíc korun. Subjektům v takto 

vymezené skupině ve výsledku odpadne nejméně 40% ročních tržeb z důvodů 

protiepidemických opatření. Samotná podpora pak bude poskytovaná individuálními 

účelovými neinvestičními dotacemi do výše 20 % stávajících dotacích/grantů.  

Další z opatřeních podporující kulturu je sanace příspěvkových organizací o hodnotě 70 

milionů korun. Většina příspěvkových organizací se vyrovná s výpadkem příjmů ze 

vstupného snížením nákladů a využitím fondů organizace. Fatální dopad ovšem mají 

protiepidemická opatření na příspěvkové organizace s vysokou soběstačností pramenící z 

příjmů ze vstupného (např. Muzeum hl. m. Prahy) nebo disponující malým objemem fondů 

(např. Vinohradské divadlo).  
  
Proplácení faktur  

V neposlední řadě proplácí město svým dodavatelům faktury ve zrychleném režimu a 

vyzvalo k tomuto kroku i příspěvkové organizace města, jeho akciové společnosti a městské 

části. Podnikatelské subjekty spolupracující s hlavním městem Prahou tak nemusejí čekat 

dlouhé týdny na splatnost faktur, ale své peníze dostanou v řádu několika dní. K tomuto 

opatření hlavní město Praha přistoupilo před koncem března 2020.   

  
Informační servis pro pražské podnikatele  

Ve spolupráci s Hospodářskou komorou České republiky bude realizován projekt 

informačního servisu pro podnikatele, živnostníky a firmy podnikající v hl. m. Praze, 

který spočívá v kontinuálním infoservisu pro pražské podnikatele, v průzkumech a analytické 

činnosti. Podnikatelé a živnostníci se budou moci se svými dotazy obracet jak na telefonní 

linku či elektronickou poradnu, tak i na pětici fyzických kontaktních míst. Samotné odpovědi 

na dotazy budou zajišťovat specializovaní pracovníci Hospodářské komory, přičemž ve 

složitějších případech bude odpovědi zpracovávat i právní kancelář. Hospodářská komora 

bude následně též ve spolupráci se začleněnými společenstvími a asociacemi provádět 
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průzkumy a ankety mezi podnikatelskou obcí, které budou sloužit jednak pro získání 

relevantních dat o vývoji a potřebách podnikatelského prostředí v hlavním městě, tak i jako 

zpětná vazba na opatření prováděná hlavním městem. Dále bude Hospodářská komora 

podnikatele pravidelně informovat o aktualitách a shrnovat současně platná opatření, 

programy a rozvojové aktivity.  

  
Pracovní skupina pro snižování běžných výdajů města  

V rámci jednání na půdě poradní ekonomické skupiny byla ustanovena i specializovaná 

pracovní skupina, jejímž úkolem je na červnové jednání Zastupitelstva hl. m. Prahy připravit 

návrh nutné redukce běžných výdajů hlavního města. Vedením pracovní skupiny byl pověřen 

předseda Výboru finančního ZHMP Radek Vondra (Spojené síly pro Prahu), členy jsou Pavel 

Vyhnánek (Praha sobě), Jaromír Beránek (Piráti), Tomáš Portlík (ODS) a Radomír Nepil 

(ANO 2011) a zástupci MHMP (Javornická, Paneš).  
  
Fond pro zachování, obnovu a rozvoj podnikání a poskytování služeb  

Ekonomická skupina dle zadání ZHMP ověřila možnost zřízení fondu pro zachování, obnovu 

a rozvoj podnikání a poskytování služeb. Výsledkem jednání bylo konsenzuální rozhodnutí 

prozatím nejít institucionální cestou, ale analyticky monitorovat v rozpočtu HMP všechny 

příjmy a výdaje ovlivněné situací pandemie COVID-19 se vztahem k podnikatelskému 

sektoru. Skupina zároveň aktivně monitoruje kroky vlády, které jsou rozhodující pro dopad 

krize na pražské podnikatele i rozpočet, tedy nejen s ohledem na podporu ekonomických 

subjektů, ale i na příjmy města.      

Analýza společnosti PwC hovoří o ročním propadu tržeb malých a středních firem v 

Praze v objemu zhruba 750 miliard korun. Na řešení problému takového rozsahu Praha se 

svým rozpočtem nedosahuje. Skupina proto zastává stanovisko, že je potřebné především 

apelovat na vládu, která má jako jediná finanční možnosti nalít do ekonomiky peníze ve 

stovkách miliard korun, aby začala pražským podnikatelům věnovat vyšší pozornost 

než dosud.   

V případě potřeby je skupina připravena znovu otevřít debatu o případném 

institucionalizování fondu.  

  

  

  
Pracovní skupina pro řešení otázek centra města   

  

V rámci ekonomické poradní skupiny byla ustanovena specializovaná pracovní skupina pro 

řešení otázek centra města, zejména ve vztahu k jeho vzhledu, složení služeb a nájemců, 

veřejného prostoru a prevence negativních jevů, a to pod vedením radního Jana Chabra, za 

účasti představitelů politické reprezentace HMP, úřadu MHMP, HK ČR a MČ Praha 1.  
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Souhrn výdajů  

  

Detailní souhrn výdajů na jednotlivá opatření a vzdání se příjmů je prezentován v 

následující tabulce:  
  

Mimořádné výdaje (resp. vzdání se příjmů) v souvislosti se zachováním, obnovou a 

rozvojem podnikání a poskytováním služeb  

Opatření  
Finanční dopad  

(odhady)  
Poznámka  

podpora sportovních organizací (SML 

MHMP)  
10 mil. Kč  

na základě usnesení 

RHMP č. 851/2020  

prominutí nájemného z nebytových 

prostor ve vlastnictví HMP  

120 mil. Kč  dle zvoleného scénáře 

postupu; na základě  

usnesení RHMP č. 

959/2020  

prominutí místního poplatku za užívání 

veřejného prostranství (MČ)  
107 mil. Kč 

příjem městských částí;  

na základě usnesení  

ZHMP č. 16/1/2020  

prominutí nájemného za pronájem  

veřejného prostranství (HOM MHMP  

a TSK HMP)  

107 mil. Kč 
na základě usnesení  

ZHMP č. 16/1/2020  

podpora kulturního průmyslu celkem, z 

toho:  

- navýšení podpory celoroční 

činnosti vybraných kulturních subjektů  

- sanace příspěvkových organizací  

HMP  

- investice do kultury (skrze 

Městskou knihovnu v Praze a Galerii 

HMP)  

140 mil. Kč 

50 mil. Kč  

70 mil. Kč 

20 mil. Kč 

na základě usnesení  

RHMP č. 807/2020 a  

973/2020  

podpora cestovního ruchu  121 mil. Kč 
na základě usnesení 

RHMP č. 973/2020  

prominutí místního poplatku z pobytu  184 mil. Kč 
na základě usnesení 

ZHMP č. 16/1/2020  

Celkem  789 mil. Kč    
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Příloha č. 2 
 

Důvodová zpráva  

  
Na základě usnesení Zastupitelstva hl. m. Prahy č. 16/2 ze dne 16. 4. 2020, je tímto 

Zastupitelstvu předkládána Zpráva o činnosti poradní ekonomické skupiny COVID-19 za 

období duben – květen 2020 (příloha č. 1 tohoto usnesení), která shrnuje opatření přijatá 

hlavním městem ve vztahu zachování, obnově a rozvoji podnikání a poskytování služeb a 

informuje o plnění úkolů, které vyplývají z výše uvedeného usnesení.  

  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy je zároveň předkládán na vědomí dokument Podpora malých a 

středních podnikatelů v hlavním městě Praze: Analýza důležitosti malých a středních 

podnikatelů a dopady krize spojené s COVID-19 (příloha č. 2 tohoto usnesení), který si 

poradní ekonomická skupina nechala zpracovat společností PricewaterhouseCoopers.  
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Ve společné diskusi vystoupili tito členové ZHMP: radní Chabr, Pilný, Nepil, Portlík, 

Zajíček, Zajac, náměstek primátora Vyhnánek, Nacher, primátor hl. m. Prahy, radní 

Třeštíková, Udženija, Svoboda, radní Šimral, Martan, předseda výboru pro územní rozvoj, 

územní plán a památkovou péči ZHMP Zeman, předseda výboru pro evropské záležitosti 

ZHMP Pospíšil.  

 

Závěrečné slovo přednesl náměstek primátora Vyhnánek, který reagoval na diskusní 

příspěvky. 

 

S novým textem usnesení byl vysloven souhlas.  

 

2 

 

náměstek primátora Vyhnánek 

 

O dopadech koronavirové krize a vládních opatřeních na rozpočet hl. m. Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8413 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/2 

Usnesení bylo přijato. 

 

 3 

 

předsedkyně výboru kontrolního ZHMP Janderová 

 

K procesu přijetí "Záručního fondu COVID PRAHA 2020" 

 

  

   TISK:        Z – 8327 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  23        PROTI:  6        ZDRŽEL SE: 20    

 

 

   NEPŘIJATO                                                                              

Materiál uvedla předsedkyně výboru kontrolního ZHMP Janderová. 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: primátor hl. m. Prahy, Bílek, předseda výboru pro 

kulturu, výstavnictví, cestovní ruch a zahraniční vztahy ZHMP Wolf, Nacher, Zajíček, 

Portlík, Udženija, předseda výboru pro evropské záležitosti ZHMP Pospíšil, předsedkyně 

výboru kontrolního ZHMP Janderová, radní Kordová Marvanová, náměstek primátora 

Vyhnánek, radní Šimral, Nepil, Pilný, Prokop 

 

Závěrečné slovo přednesla předsedkyně výboru kontrolního ZHMP, která reagovala na 

diskusní příspěvky. 
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Předsedkyně výboru kontrolního ZHMP Janderová – v rámci svého závěrečného slova 

přednesla změnu v původním textu usnesení, kdy navrhla vypustit celý bod „III. 

upozorňuje, že ke schválení předmětné věci nebyla příslušná Rada HMP, ale věc měla být 

předložena ke schválení ZHMP, a to nejen z důvodu jeho vyhrazené kompetence, ale též 

z důvodu důležitosti materiálu pro pražské živnostníky, jako i z důvodu výše 

poskytovaného finančního plnění, v důsledku čeho existuje značné riziko v otázce platnosti 

uzavřených smluv a v tom případě i riziko četných soudních sporů“ 

 

 Usnesení nebylo přijato. 

 

V průběhu projednávání bodu převzal řízení schůze náměstek primátora Vyhnánek.  

4 

 

 

 

Smetanovo nábřeží 

 

V diskusi vystoupili tito občané HMP: Vratislav Filler – spolek Auto*Mat, Vojtěch 

Ryvola, Jozef Onderka, Ing. Petr Hejma – starosta MČ Praha 1, Richard Bureš – radní MČ 

Praha 1 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: Bílek, Vodrážka, Brož, Nacher, náměstek 

primátora Scheinherr, Martan, předsedkyně výboru kontrolního ZHMP Janderová, Fifka, 

Portlík, předseda výboru pro evropské záležitosti ZHMP Pospíšil, Udženija 

 

Přestávka 16,05 – 16,10 hodin 

 

člen ZHMP Portlík navrhl následující text usnesení ve znění:  

„ZHMP ukládá náměstkovi primátora Scheinherrovi  

I. projednat s dotčenými městskými částmi tisk, týkající se rozšíření zón placeného stání 

II. ukládá náměstkovi primátora Scheinherrovi projednat s dotčenými městskými částmi 

vznik nových cyklotras na páteřních komunikacích“ 

Pro: 23 Proti: 0 Zdr. 30 

Nebylo přijato. 
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    5 

 

primátor hl. m. Prahy 

 

k návrhu změn Integrované strategie pro integrované teritoriální investice Pražské 

metropolitní oblasti na programové období 2014-2020 

 

  

   TISK:        Z – 8249 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  43        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:   0  

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/3 

Materiál uvedl primátor hl. m. Prahy. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

    6 

 

primátor hl. m. Prahy 

 

k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z Operačního programu 

Praha - pól růstu ČR v roce 2020 

 

  

   TISK:        Z – 8218 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  36        PROTI:  0        ZDRŽEL SE: 0    

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/4 

Materiál uvedl primátor hl. m. Prahy. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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    7 

 

primátor hl. m. Prahy 

 

ke schválení projektů v rámci 54. výzvy Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

 

  

   TISK:        Z – 8257 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  45        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/5 

Materiál uvedl primátor hl. m. Prahy. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Řízení schůze převzal primátor hl. m. Prahy 

 8 

 

I.náměstek primátora Hlaváček  

 

k návrhu na pořízení změny ÚP - 46/2016 (fáze "podnět", vlna 26) 

 

  

   TISK:        Z – 8241 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   30       PROTI:   4       ZDRŽEL SE:   8  

 

 

   NEPŘIJATO 

Materiál uvedl I. náměstek primátora Hlaváček. 

 

V diskusi vystoupil předseda výboru pro územní rozvoj, územní plán a památkovou péči 

ZHMP Zeman 

 

Usnesení nebylo přijato. 
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 9 

 

I.náměstek primátora Hlaváček  

 

k návrhu na pořízení změny ÚP - 484/2019 (fáze "podnět", vlna 26) 

 

  

   TISK:        Z – 8242 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  48        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  1   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/6 

Materiál uvedl I. náměstek primátora Hlaváček. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 10 

 

I.náměstek primátora Hlaváček  

 

k návrhu zadání změn ÚP (fáze "zadání“, vlna 08 úprav) 

 

  

   TISK:        Z – 8122 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO: 51        PROTI:  0       ZDRŽEL SE:  0  

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/7 

Materiál uvedl I. náměstek primátora Hlaváček. 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: předseda výboru pro územní rozvoj, územní plán 

a památkovou péči ZHMP Zeman, Nepil, předseda výboru pro bezpečnost ZHMP Koubek 

 

Usnesení bylo přijato. 
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11 

 

I.náměstek primátora Hlaváček  

 

k návrhu na ukončení pořizování změny ÚP - Z 3176 (fáze "návrh", vlna 12) 

 

  

   TISK:        Z – 8163 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  53        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/8 

Materiál uvedl I. náměstek primátora Hlaváček. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 12 

 

I.náměstek primátora Hlaváček  

 

k návrhu na ukončení pořizování změn ÚP - Z 3265 a 3266 (fáze „návrh“, vlna 17) 

 

  

   TISK:        Z – 8164 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   54       PROTI:  0        ZDRŽEL SE:   0  

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/9 

Materiál uvedl I. náměstek primátora Hlaváček. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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13 

 

náměstek primátora Hlubuček 

 

k návrhu na uzavření smlouvy o právu provedení stavby se závazkem budoucího odkupu mezi 

HMP a obchodní společností České dráhy, a.s., se sídlem Praha 1, Nábřeží L. Svobody 1222, 

PSČ 110 15, IČO 709 94 226 

 

  

   TISK:        Z – 7978 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   48       PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/10 

Materiál uvedl náměstek primátora Hlubuček.  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

14 

 

náměstek primátora Hlubuček 

 

k návrhu na úplatné nabytí pozemků č. parc. 397/6, 397/8, 397/10, 397/13, 397/16, 410/13 a 

410/14 v kat. ú. Cholupice a č. parc. 948/4, 950/16, 971/23 a 971/25 v kat. ú. Písnice do 

vlastnictví hl. m. Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8168 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   52       PROTI:   0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/11 

Materiál uvedl náměstek primátora Hlubuček.  

 

Usnesení bylo přijato. 
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15 

 

náměstek primátora Hlubuček 

 

k návrhu na úplatné nabytí pozemků č. parc. 3347, 3348 a 3349 v kat. ú. Chodov do 

vlastnictví hl. m. Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8182 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO: 50        PROTI:   0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/12 

Materiál uvedl náměstek primátora Hlubuček.  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

16 

 

náměstek primátora Scheinherr 

 

k návrhu na poskytnutí účelové investiční dotace pro MČ Praha - Čakovice na rekonstrukci a 

zprovoznění železniční vlečky 

 

  

   TISK:        Z – 8287 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  48        PROTI:   0       ZDRŽEL SE:   0  

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/13 

Materiál uvedl náměstek primátora Scheinherr. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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17 

 

náměstek primátora Vyhnánek 

 

k návrhu na úpravu rozpočtu a poskytnutí účelových dotací z rozpočtu hlavního města Prahy 

městské části Praha 8 

 

  

   TISK:        Z – 8260 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/14 

Materiál uvedl náměstek primátora Vyhnánek. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

18 

 

náměstek primátora Vyhnánek 

 

k žádosti MČ Praha - Nebušice o změnu účelu finančních prostředků obdržených v letech 

2017 - 2019 z podílu MČ na odvodu z loterií dle § 41i odst. 1 písm. b) zákona č. 202/1990 Sb., 

o loteriích a jiných podobných hrách, ve znění zákona č. 458/2011 Sb., a daně z  

hazardních her podle zákona č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her 

 

  

   TISK:        Z – 8254 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  50        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/15 

Materiál uvedl náměstek primátora Vyhnánek. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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19 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na uznání vlastnického práva k pozemku parc. č. 2788/5 o výměře 70 m2 v  

k. ú. Michle 

 

  

   TISK:        Z – 7787 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  46        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/16 

Materiál uvedl radní Chabr. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Procedurální návrh na sloučení diskuse k bodům poř. č. 20 - 24 

Pro: 50 Proti: 0  Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

20 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na schválení úplatného převodu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/2 na 

pozemku parc. č.2185 o celkové výměře 542 m2 v k.ú. Libeň 

 

  

   TISK:        Z – 7190 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/17 

Materiály pod poř. č. 20 - 24 uvedl radní Chabr. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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21 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatný převod pozemku parc. č. 2862/3 o výměře 34 m2 v k.ú. Michle 

 

  

   TISK:        Z – 7758 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   48       PROTI:   0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/18 

Usnesení bylo přijato. 

 

22 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatný převod  pozemku parc. č. 4508/7 a části pozemku parc. č. 4508/1  

vše v k.ú. Smíchov 

 

  

   TISK:        Z – 8123 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49       PROTI:  0        ZDRŽEL SE: 0    

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/19 

Usnesení bylo přijato. 

 

23 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatný převod části pozemku parc.č. 2086/1, k.ú. Dejvice 

 

  

   TISK:        Z – 8180 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  48        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/20 

Usnesení bylo přijato. 
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24 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatný převod pozemku parc.č. 4799/10, k.ú. Dejvice 

 

  

   TISK:        Z – 8158 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  50        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/21 

Usnesení bylo přijato. 

 

25 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatný převod částí pozemku parc. č. 3868/4 o výměře 23 m2 a 14 m2  k.ú. Libeň 

 

  

   TISK:        Z – 8192 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  50        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/22 

Usnesení bylo přijato. 

 

26 

 

radní Chabr 

 

k revokaci usnesení Zastupitelstva HMP č. 29/73 ze dne 14.9.2017 k návrhu na úplatné nabytí 

pozemků parc. č. 2634/1 k.ú. Hostivař, parc. č. 2681/2 a 2702/2 k.ú. Stodůlky, parc. č. 

4307/56 k.ú. Strašnice a parc. č. 415/26, 674/8, 674/39, 674/40, 674/41, 678/21, 680/3 k.ú. 

Štěrboholy a k návrhu na zřízení služebnosti ve vztahu k těmto pozemkům jako alternativnímu 

majetkoprávnímu vypořádání a k návrhu na úplatné nabytí pozemku parc.č. 1746/86 k.ú. 

Ďáblice  a k návrhu na zřízení služebnosti ve vztahu k tomuto pozemku jako alternativnímu 

majetkoprávnímu vypořádání 

 

  

   TISK:        Z – 8131 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  51        PROTI:   0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/23 

Materiál uvedl radní Chabr. 

Usnesení bylo přijato. 
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Procedurální návrh na sloučení diskuse k bodům poř. č. 27 a 28 a bodům poř. č. 29 - 31 

Pro: 53 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

27 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatné nabytí pozemků parc.č. 662/1 a st. parc.č. 523 k.ú. Horní Maxov obec 

Lučany nad Nisou z vlastnictví Římskokatolické farnosti  Smržovka do vlastnictví hlavního 

města Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8103 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  52        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  1   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:   2M/24 

Materiály pod poř. č. 27 – 28 uvedl radní Chabr. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

28 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na úplatné nabytí 6-ti nebytových prostor sloužících jako zázemí mateřských školek z 

vlastnictví SBD Pokrok do vlastnictví hlavního města Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8152 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  51        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  3    

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/25 

Usnesení bylo přijato. 
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29 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na bezúplatné nabytí pozemku parcelní číslo 455/93 v k.ú. Krč, obec Praha, z 

vlastnictví České republiky, příslušnost hospodařit s majetkem státu: Úřad pro zastupování 

státu ve věcech majetkových, do vlastnictví hlavního města Prahy 

 

  

   TISK:        Z – 8207 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  54        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/26 

Materiály pod poř. č. 29 - 31 uvedl radní Chabr. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

30 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na bezúplatné nabytí pozemku parcelní číslo 626/62 v k.ú. Letňany 

 

  

   TISK:        Z – 8221 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   54       PROTI:   0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/27 

Usnesení bylo přijato. 

 

31 

 

radní Chabr 

 

k návrhu na bezúplatné nabytí pozemků parc.č. 611/14 a 613/4 v k.ú. Třebonice 

 

  

   TISK:        Z – 8219 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  53        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/28 

Usnesení bylo přijato. 

 

 



28 

 

 

32 

 

radní Chabr 

 

k návrhu obecně závazné vyhlášky, kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 55/2000 Sb. 

hl.m. Prahy, kterou se vydává Statut hlavního města Prahy, ve znění pozdějších předpisů, 

odejmutí správy svěřených věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 8 

(nemovitosti v k.ú. Libeň) a k návrhu změny zřizovací listiny příspěvkové organizace hlavního 

města Prahy Domov sociálních služeb Vlašská, Vlašská 344/25, 118 00, Praha 1 

 

  

   TISK:        Z – 8284 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  54        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/29 

Materiál uvedl radní Chabr. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

33 

 

radní Johnová 

 

k návrhu na uzavření dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě č. DOT/82/03/000395/2019 - 

prodloužení doby dosažení účelu dotace a termínu vyúčtování 

 

  

   TISK:        Z – 8174 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  47        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:   2M/30 

Materiál uvedla radní Johnová. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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34 

 

radní Johnová 

 

k návrhu na uzavření dodatku ke smlouvě DOT/04/03/007837/2019 

 

  

   TISK:        Z – 8230 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   47       PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/31 

Materiál uvedla radní Johnová. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

35 

 

radní Johnová 

 

k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hlavního města Prahy Domov 

Rudné u Nejdku 

 

  

   TISK:        Z – 8159 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO: 47         PROTI: 0         ZDRŽEL SE: 0    

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/32 

Materiál uvedla radní Johnová. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

36 

 

radní Kordová Marvanová 

 

k volbě přísedících Městského soudu v Praze 

 

  

   TISK:        Z – 8296 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  47        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/33 

Materiál uvedla radní Kordová Marvanová. 

 



30 

 

radní Kordová Marvanová – hlasovala „pro“, nefunkční hlasovací zařízení 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

místopředsedkyně klubu Pirátů ZHMP Horáková – požádala o přestávku na 10 minut 

 

Přestávka 17,09 – 17,19 hodin 

 

37 

 

radní Šimral 

 

k návrhu na úpravu rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2020 v kap. 04 - Školství, mládež a sport v 

rámci Programu prevence sociálního vyloučení a otevírání hřišť pro MČ HMP pro rok 2020 

 

  

   TISK:        Z – 8196 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/34 

Materiál uvedl radní Šimral. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

38 

 

radní Šimral 

 

k návrhu na poskytnutí dotací v Opatření I/a na základě Programu podpory využití volného 

času dětí a mládeže na rok 2020 

 

  

   TISK:        Z – 8160 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  49        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/35 

Materiál uvedl radní Šimral. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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39 

 

radní Šimral 

 

k návrhu na poskytnutí návratné finanční výpomoci příspěvkové organizaci zřizované hlavním 

městem Prahou - Gymnázium, Praha 2, Botičská 1 

 

  

   TISK:        Z – 8225 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  51        PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/36 

Materiál uvedl radní Šimral. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

40 

 

radní Šimral 

 

k návrhu na uzavření dodatku č. 2 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí účelové investiční 

dotace s příjemcem dotace Beachklub Ládví z.s. 

 

  

   TISK:        Z – 8210 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:   44       PROTI:  0        ZDRŽEL SE:  1   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/37 

Materiál uvedl radní Šimral. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

41 

 

radní Třeštíková 

 

k návrhu na založení ústavu Kreativní Praha, z. ú. 

 

  

   TISK:        Z – 7664 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  35        PROTI:   9       ZDRŽEL SE:  7   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/38 

Materiál uvedla radní Třeštíková. 



32 

 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: Pilný, radní Třeštíková, Brož, Svoboda, I. 

náměstek primátora Hlaváček, předseda výboru pro národnostní menšiny ZHMP Knitl, 

předseda výboru pro kulturu, výstavnictví, cestovní ruch a zahraniční vztahy ZHMP Wolf 

 

Procedurální návrh člena ZHMP Pilného na přerušení projednávání tohoto bodu do doby, 

než bude předložena organizační struktura tohoto zapsaného ústavu včetně návrhu na 

ředitele a návrhu na udržitelné financování 

Pro: 15 Proti: 15 Zdr. 16 

Nebylo přijato. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

42 

 

radní Třeštíková 

 

k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Divadlo v Dlouhé 

 

  

   TISK:        Z – 8250 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  53        PROTI:   0       ZDRŽEL SE: 0    

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:    2M/39 

Materiál uvedla radní Třeštíková. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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člen ZHMP Dlouhý – vznesl námět pro ukončení přerušeného 17. jednání ZHMP, které se 

konalo dne 21. 5. 2020. K tomuto tématu vystoupil JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. – ředitel 

odboru LEG MHMP, který konstatoval, že bude potřeba vznést procedurální návrh na 

doplnění programu tohoto 2. mimořádného jednání ZHMP o bod „K návrhu personálních 

změn ve výborech ZHMP“. Dále JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. uvedl, že pokud bude bod 

zařazen a projednán, bude možné konstatovat, že program 17. jednání ZHMP byl vyčerpán. 

Dále JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. informoval, že ZHMP přijme usnesení o ukončení 17. 

jednání Zastupitelstva hl. m. Prahy, které bylo zahájeno 21. 5. 2020. 

 

 

Procedurální návrh člena ZHMP Dlouhého na zařazení bodu „K návrhu personálních změn 

ve výborech ZHMP“  

Pro: 51 Proti: 0 Zdr.0 

Bylo přijato. 

 

    

 

 předsedové výborů ZHMP 

 

 

k návrhu personálních změn ve výborech ZHMP 

 

  

   TISK:        Z – 8293 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:  51        PROTI:  0       ZDRŽEL SE:  0   

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:  2M/40 

Úvodem seznámil primátor hl. m. Prahy přítomné s předloženým návrhem, ke kterému se 

vyjádřil JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. – ředitel LEG MHMP. 

 

Hlasování proběhlo k následujícímu textu usnesení: 

„Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

I.odvolává ke dni 11. 6. 2020 z funkce tajemníka Výboru pro kulturu, výstavnictví, 

cestovní ruch a zahraniční vztahy ZHMP Mgr. Františka Cipra 

II.volí ke dni 12. 6. 2020 do funkce tajemníka Výboru pro kulturu, výstavnictví, cestovní 

ruch a zahraniční vztahy ZHMP Bc. Michala Krutského“ 

 

S textem usnesení byl vysloven souhlas.  

 

Procedurální návrh člena ZHMP Dlouhého na ukončení přerušeného 17. zasedání 

Zastupitelstva hl. m. Prahy, které se konalo dne 21. 5. 2020 z důvodu, že všechny body, 

které byly na schváleném programu jednání zařazeny, byly Zastupitelstvem hl. m. Prahy 

projednány 

Pro: 52 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

Veškeré body, které byly na programu přerušeného 17. zasedání ZHMP, byly projednány v 
průběhu tohoto 2. mimořádného zasedání ZHMP dne 11. 6. 2020. Zastupitelstvo hl. m. 
Prahy přijalo procedurální usnesení, kterým bylo přerušené 17. zasedání ZHMP ukončeno. 
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Obsah vystoupení všech diskutujících je obsažen ve stenografickém zápisu tohoto 

zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy. 

 

 

Přijatá usnesení ZHMP č. 2M/1 až č.  2M/40 jsou součástí tohoto zápisu. 

 

 

Primátor hl. m. Prahy poděkoval všem přítomným za účast a zakončil jednání v 17,56 

hodin. 

 

 

 

 

 

MUDr. Zdeněk  H ř i b 

primátor hl. m. Prahy 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

                      

 

 

Petr  Z e m a n 

 

 

 

 

Ing. Ivan  P i l n ý 

 

 

 

 

 

Zapsala:  Mgr. Jana Soběslavská 


